
Zdravím všechny členy a příznivce sboru. Dovolte mi Vás přivítat v novém roce, který jak doufám přinese 
nové možnosti. V úvodu bych rád shrnul loňský rok. V  lednu, když jsem se stal starostou sboru, jsem si 
nedokázal představit, co mě čeká. V SDH jsme měli mnoho plánů, bohužel situace, která nastala, nás překvapila. 
Byli jsme nuceni přibrzdit v konání akcí nejen pro mládež, ale i pro dospělé a dokonce i omezit naši činnost na 
minimum. I když jsme se nemohli tolik scházet, tak se udělala spousta práce. Proběhly například brigády, úklid, 
údržba, rekonstrukce i soupis materiálu. Také jsem určitě rád za pokračování a úspěchy naší mládeže v nové soutěži 
Železný hasič junior, která vznikla u nás v Libiši. Dětem se soutěž líbí a mají v ni úspěchy i mimo náš okres. Za to chci 
pochválit nejen děti, ale i jejich vedoucí. Také u dospělých se během roku zvedl zájem o hasičský sport, díky čemuž se 
po malé pauze opět dala dohromady soutěžní družstva. Jen situace nám bohužel nedovolila se sportovních klání účastnit. 
Jsem rád za výbornou spolupráci jednotky a sboru při současné pandemii, kdy jsme se starali nejen o starší občany, ale 
i dezinfekci naší obce. Je zde po letech vidět, že se tu opět sešla parta lidí, která neváhá, navzdory svého volného času, jít 
pomoci potřebným, jako to kdysi dělali naši předchůdci. Jen škoda, že nás není více. Tajně doufám, že se naší generaci podaří 
vychovat nástupce, kteří budou pokračovat v tradici. Na závěr bych přál našemu sboru, aby si svoji aktivitu a odhodlanost přenesl 
do dalších let. Zároveň se těším, až se opět všichni potkáme buď na dětských závodech nebo kulturních akcí v naší obci, na které 
jste všichni srdečně zváni. S pozdravem JJ

n  Jak dlouho jsi u SDH 
a jak jsi se do SDH do-
stal ? 
U  SDH jsem od roku 
2007. Jako malý kluk 
jsem za SDH Libiš běhal 
závody a moc jsem se 

chtěl dostat do výjezdové jednotky. Bohužel 
jsem se ale musel přestěhovat a na tréninky 
už nebyl čas. Když jsem se po několika letech 
nastěhoval kousek od hasičské zbrojnice, tak 
jsem neváhal ani minutu a do SDH se znovu 
přihlásil. 
n  Jaký máš vzor u SDH a proč ? 
Těch vzorů by bylo více, ale rád bych zde vy-
zdvihl dva. Milana Frýdla a Petra Vágnera a to 
hlavně díky jejich přístupu. Oni vše, co věděli 
a  znali o  hasičině, bylo toho vážně hodně, 
předávali nám. Moc si jich za jejich přístup 
vážím. 
n  Je něco co by jsi u SDH změnil? 
V tuto chvíli bych rozhodně nic neměnil. Jsem 
moc rád za to, jaká parta jsme a kolik práce 
uděláme. 
n  Jak jsi se dostal do výjezdové jednotky 
jaké zajímavé výjezdy máš za sebou 
a jakou pozici zastáváš nyní? 
Ve výjezdovce jsem paradoxně začal jako ve-
litel :). Bylo to asi způsobeno tím, že jsem byd-
lel nejblíže k hasičárně a byl jsem tak vždy 
v případě poplachu první ve zbrojnici. Jako ve-
litel jsem zažil velké povodně, které se dotkly 
naší obce. To byla zatím naše nejtěžší zkou-
ška, kterou jsem zažil. Denně jsem naspal ma-
ximálně 2 hodiny. Dávali jsme pozor na 

nemovitosti, lidem jsme pomáhali vynášet 
věci ven z  jejich domů a  bytů. Hlídali jsme 
vjezdy do Libiše, aby se do oblasti nedostal 
nikdo cizí a neraboval. Bohužel při této práci 
se stalo to, že baráček, ve kterém jsem do té 
doby bydlel, zalila voda a  já jsem přišel 
o všechny své věci. Jen díky obci Libiš a ka-
marádům jsem toto období překlenul. Moc za 
to všem děkuji. Velitel jsem byl do roku 2017 
ten rok mě vystřídal můj zástupce David Zyg-
mund a nyní jsem jeho zástupce já. 
n  Mluví se o tvém hrdinském činu který 
jsi udělal. Co se stalo? 
Pamatuji si to, jako by se to stalo dnes. Akorát 
jsem vyjížděl z čerpací stanice směrem na ha-
sičárnu, když jsem spatřil auto, jak prorazilo 
plot a zlomilo telefonní sloup. Neváhal jsem 
ani vteřinu, k autu jsem se rozběhl, abych zjis-
til jestli je posádka v  pořádku. V  autě byly 
2 zaklíněné osoby. Odpojil jsem baterii aby 
nešlo ke vznícení vozidla, osoby v autě přikryl 
dekou a  rozbil kladivem přední okno. V  tu 
chvíli na místo dorazila záchranná služba 
a HZS Neratovice. S jejich pomocí jsme obě 
osoby z auta vyprostili a předali do péče lé-
kařů. Osoby byly letecky transportovány do 
nemocnice. Za tuto pomoc jsem od kolegů 
s SDH dostal plaketu, která mi tuto událost 
často připomíná. Důležitější pro mě ale je, že 
obě osoby přežily. 
 
Rád bych na konci našeho rozhovoru popřál 
Všem občanům Libiše pohodový rok 2021 
plný štěstí a zdraví a hlavně bez požáru. 

MK 

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 
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Slovo starosty na úvod

Rozhovor s Josefem Slámou členem výkonného  
výboru SDH a zástupcem velitele výjezdové jednotky 

Plán akcí  
pro rok 2021 

Situace kolem 
koronaviru se nelepší 
a tak jsme nuceni od-
ložit nejen Valnou 
hromadu, ale i  dět-
skou soutěž Florián-
kovo uzlování 

a  bohužel i  Hasičský bál. Všichni 
 doufáme v to, že se situace zlepší a my 
budeme moci od května opět připravovat 
oblíbené akce jako například Řád zlatého 
kotlíku (soutěž o nejlepší kotlíkový guláš 
na otevřeném ohni) nebo Halloween po 
česku. V neposlední řadě se těšíme, až se 
na tréninku a  snad i  na soustředění  
setkáme s  našimi mladými svěřenci.  
Sledujte prosím také naše facebookové 
stránky: https://www.facebook.com 
/sdhlibis, kde se dozvíte aktuální infor-
mace o plánovaných akcí. MK

Poděkování 
obci Libiš 
Chtěli bychom poděkovat zastupite-
lům obce Libiš za propůjčení garáže 
k uskladnění naší historické stříkačky 
a dvou polních kuchyní. MK



Věrnost k 
SDH Libiš

Nově zařazené okénko o historii SDH v Libiši, 
nás na úvod zavede do roku 1897.  
Po dlouhých letech byla na jedné Libišské 
půdě objevena, již zapomenutá, první kronika 
našeho hasičského sboru. Nálezce paní 
Zdeňka Krimlová ji slavnostně předala v rámci 
oslav 120 let založení. Kronika byla následně 
předána státnímu archivu v  Mělníku, kde ji 
před uložením digitalizovali. Díky tomu si dnes 
můžeme představit prvopočátky našeho ha-
sičského sdružení. Zahájení zápisu do kroniky 
nebylo jen tak, a chvíli trvalo. Darována byla 
svěceným bratrem starostou F. Buriánkem 
roku 1901 pro zaznamenání významných udá-
lostí sboru, obce, národa i světa celého. Teh-
dejší jednatel ovšem do roku 1926 neprovedl 
žádný zápis.  Až v roce 1928 nový jednatel Vác-
lav Kopáč objevil již 30 let prázdnou knihu. 
Rozhodl se prostudovat všechny zápisy za 
31 let a zpětně do knihy doložil, co se ve spi-
sech dočetl. Dne 31. srpna 1887 se sešlo 20 li-
bišských občanů, neznámo na čí popud, aby 
ustanovili sbor dobrovolných hasičů, který by 
chránil majetek občanů proti požárům a ži-
velným pohromám. Téhož roku sbor zakoupil 
potřebnou výstroj a výzbroj a zahájil stavbu 
sborového leziště. Následujícího roku 1888 
sbor zakoupil 17 vycházkových obleků, při-
čemž každý z členů přispěl obnosem 1 zlatého 
a 80 krejcarů. V následujících vydáních Vás bu-
deme seznamovat s nejvýznamnějšími udá-
lostmi SDH Libiš zaznamenanými ne jen 
v kronikách, ale i prostřednictvím pamětníků. 

Jako sbor jsme hrdi na naši tradici v  Libiši 
a naši historii. Jedním z našich poslání je pe-
čovat o kulturní vyžití pro naše spoluobčany. 
V příštím roce budeme mít jedinečnou příle-
žitost oboje skloubit při výročí 125 let od za-
ložení SDH v Libiši. Může se to zdát daleko, ale 
přípravy na tuto slavnostní událost jsme již za-
počali, abychom si po dvou covidových letech 
mohli užít důstojnou slavnost, snad s ne jed-
ním překvapením. MŠ 
 
Ti z Vás, kteří nechtějí čekat na 
další vydání, mohou v  našich 
digitalizovaných análech listo-
vat na https://ebadatelna.soa-
praha.cz/a/892/8  
či pod QR kódem

O tom, že libišští hasiči pravi-
delně chodí darovat krev jsme 
již psali. Tentokrát jsme si dali 
tu práci, abychom spočítali 

kolik krve z nás již vyteklo. Celkem jsme byli 
na více než 154 odběrech což znamená, že 
jsme darovali více než 69 litrů krve. Možná 
v některém z vás dnes koluje kapka naší ha-
sičské krve. Dárců však není nikdy dost, proto 

nás i odběrové místo ÚVN v Mělníku požá-
dalo, abychom vyzvali všechny zájemce k da-
rování. Budou velmi rádi, pokud se 
rozhodnete je podpořit svou návštěvou.  

 
Více informací najdete na www.ne-
mocnice-melnik.cz/doplnkove-
sluzby/darci-krve 

JB 

Naše historie 

V současném nečase jsme si pro Vás připra-
vili aktivitu, která vám možná rozšíří znalosti 
a zároveň Vás zabaví na procházkách po naší 
obci.  Vyhlašujeme soutěž, ve které hrajeme 
o spolujízdu na kondiční jízdě s naší cisterno-
vou automobilovou stříkačkou Tatrou148 
a samozřejmě dárek s hasičskou tématikou. 
Téma této soutěže je HYDRANT. Někdy také 
nazýván požární hydrant. Jedná se o součást 
vodovodního potrubí, která slouží k napojení 
hasičské zásahové hadice pro rozvod vody při 
hašení požáru. Jsou součástí vodovodní sítě 
samozřejmě i na území Libiše. Do naší cister-
nové stříkačky se vejde 6 m3. Při plném vý-
konu stříkačky je spotřebujeme za 2 minuty. 
Pomocí hydrantu jsme schopni v blízkosti po-
žáru vodu rychle doplnit či přivést z vodovod-
ního rozvodu přímo k  místu zásahu.  Na 
našem území najdeme dva základní typy. 

Nadzemní hydranty, které mají tvar trubky vy-
stupující ze země a jsou zakončené několika 
napojovacími hrdly. Podzemní hydranty se 
proti tomu nachází pod úrovní země a jsou 
rozpoznatelné podle litinového víka s nápi-
sem hydrant. Tyto hydranty pak hasiči obslu-
hují s  využitím hydrantového nástavce 
a hydrantového klíče, jež jsou součástí výbavy 
každého hasičského vozu. Pro účely naší sou-
těže pomineme všechny speciální nástěnné 
a jiné  hydranty v uzavřených objektech. 
A co Vás čeká, chcete-li se zapojit do sou-
těže? V rámci února a března se projděte naší 
obcí a zakreslete nám do mapy všechny pod-
zemní i  nadzemní hydranty, které najdete. 
Mapu můžete vytisknout z našeho FB, anebo 
se každou středu po 17:00 hodině zastavit na 
nové hasičské zbrojnici v ulici Jiskrova pro tiš-
těnou (počet je omezený). Fotku mapy 

a počet nalezených hydrantů nám zašlete do 
31. 3. 2021 na emailovou adresu sdhlibis.sou-
tez@seznam.cz  společně s  vaším jménem 
a telefonním číslem. Výherce, ať už jednoho 
nebo více, vyhlásíme v následujícím čísle Ha-
sičských listů na začátku dubna. MŠ

Kromě aktuálních infor-
mací o dění v SDH jsme se 
rozhodli Vám poodkrýt 
i pokličku naší historie. Do 
ní také už neodmyslitelně 
40 let patří Jaroslav Janda 
st. a  Libor Zíval. Patří jim 
velká gratulace a stužka za věrnost SDH. Ne-
smíme však zapomenout ani na ty, kteří letos 
oslaví 20 let u SDH Libiš. Letos si stužku, snad 
z valné hromady, odnesou Ludmila Boušková, 
Václav Barcal, Tomáš Kučera a Ondřej Kučera. 
Děkujeme všem, obzvlášť aktivním členům 
a těšíme se na další společné roky. JB 

Výjezdová jednotka  

shrnutí roku 2020 a začátek roku 2021 

V roce 2020 vyjížděla naše jednotka k 6 udá-
lostem.  Dvakrát k  jiskření elektrického ve-
dení, jednou k požáru nízké budovy, jednou 
k požáru automobilu, k zaplavené ulici a k uc-
panému průtoku potoka. Mimo těchto jsme 
hned čtyřikrát likvidovali sršní hnízda. Dále 
jsme pravidelně rozdávali občanům dezin-
fekci na ruce a prováděli postřiky venkovních 
prostor. Našim seniorům jsme v době zákazu 
vycházení jezdili pro nákupy jídla a léků.  Ve 
spolupráci s protipovodňovou komisí jsme 
provedli kontrolu protipovodňových klapek 
a  v  neposlední řadě jsme zkrápěli ulice ve 
dnech, kdy venkovní teplota stoupla nad 33 
stupňů. Ani na začátku nového roku výjez-
dová jednotka nezahálí. Stále jednou týdně 
chodíme provádět postřik veřejných pro-
stranství. Každou středu vydáváme ZDARMA 
dezinfekci na ruce našim občanům  na nové 
hasičárně. Dále jsme byli požádáni, abychom 
provedli dezinfekci vnitřních i  venkovních 
prostor MŠ. Pravidelně kontrolujeme naše 
vybavení pro případ, že bychom museli vyjet 
na výjezd. Jsme v úzkém kontaktu s obecním 
úřadem, stále připraveni pomoci nejen obci, 
ale všem obyvatelům naší obce. Všem do 
roku 2021 přejeme vše nej hlavně zdraví 
a pohodu. MK

Hasičská krev

Ocenění věrnosti  
po 10 letech 

Soutěžíme v pohybu, aneb hydranty kolem nás


